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     PROTOKÓŁ  Nr XVI/16 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 30 maja 2016 roku odbytego 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 

 

Na stan 15 radnych na sesji przy podejmowaniu uchwał obecnych było 13 radnych 

(nieobecni: Małgorzata Sikora, Krzysztof Czajkowski).  

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 1120  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza –burmistrz Bobolic,  

• Pani Grażyna Wiater – zastępca burmistrza, 

• Pan Krzysztof Dziadul –sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska –- Radca prawny UM 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pani Monika Żemojtel – dyrektor M-GBP w Bobolicach,  

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach,   

• Pani Inga Lewicka – kierownik ŚDS „Odnowa” i ŚŚ „Tafla”, 

• Pani Izabela Helman – dyrektor M-GOK w Bobolicach, 

• Pan Marcin Pachołek – Kierownik Referatu Nieruchomości i Ochrony Środowiska UM  

w Bobolicach,   

 

Zaproszeni goście:  

•  Sołtysi, 

• Jan Mokrzycki – Radny Rady Powiatu, 

• Kamil Jesionowski – Radny Rady Powiatu, 

• Jarosław Bączkowski – Radny Rady Powiatu,    

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek 

Golas, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady.  

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 27.04.2016 r.  
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3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

4. Sprawozdanie z realizacji uchwały w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania  

i obciążania nieruchomości stanowiących własność gminy oraz ich wydzierżawiania na czas 

nieoznaczony za 2015 rok.  

5. Podjęcie uchwał  w sprawach: 

   1) zmian w budżecie gminy na 2016 rok; 

   2) zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Bobolice na lata 2016-2030;  

   3) udzielenia pomocy rzeczowej Województwu Zachodniopomorskiemu na realizację  

zadania: „Budowa chodnika w m. Drzewiany w ciągu drogi wojewódzkiej nr 205”; 

   4) wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Bobolice; 

   5) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości oraz dokonanie darowizny nieruchomości;  

   6) zmiany Uchwały Nr IV/30/15 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 30 stycznia 2015.  

w spawie nadania statutu Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach.   

6. Trybuna sołecka. 

7. Trybuna obywatelska. 

8. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.  

9.Zakończenie obrad. 

 

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z XV sesji Rady Miejskiej w Bobolicach                          

z dnia 27 kwietnia 2016 roku.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas stwierdził, że protokół              

z XV sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 27 kwietnia 2016 roku był wyłożony 

do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w dniu dzisiejszym 

na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz zaproponował 

przyjęcie protokołu z XV sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez odczytywania.  

 

Protokół z XV sesji Rady Miejskiej w Bobolicach został przyj ęty przez radnych 

jednogłośnie 13 głosami „za”.  

 

Ad. 3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.   

Sprawozdanie przedstawiła Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater:  

(ostatnia sesja 27.04.2016 r.) 
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1. Azbest - wniosek do WFOŚiGW. 
 

Gmina prowadzi po raz już siódmy realizację gminnego programu usuwania wyrobów 

zawierających azbest. Z dniem 15 maja br. zakończono nabór wniosków. Mieszkańcy 

gminy złożyli 25 wniosków w tym 9 z terenu miasta i 16 z terenu gminy. Do 

zutylizowana zgłoszono 68,8 ton materiałów zawierających azbest o wartości około 

50 500,00 zł. Obecnie oczekujemy na potwierdzenie ze Starostwa Powiatowego  

w Koszalinie  o braku sprzeciwu do naszego zgłoszenia realizacji robót, następnie do 

około 5 czerwca br. rozpocznie się procedura przetargowa i złożony zostanie wniosek 

o dofinansowanie do WFOŚiGW w Koszalinie. 

 

2. Strefa Aktywności Gospodarczej w Bobolicach - SAG i Strefa Ekonomiczna. 

 
Uchwałą Rady Miejskiej w Bobolicach Nr XIV/132/16 z dnia 23 marca 2016 r. Radni 

przyjęli decyzję o utworzeniu na terenie miasta Bobolice Strefy Aktywności 

Gospodarczej. W ostatnim okresie trwały prace nad przygotowaniem Regulaminu 

Strefy Aktywności Gospodarczej w Bobolicach. Regulamin oprócz informacji  

w zakresie lokalizacji SAG-u, celów jej utworzenia i korzyści płynących dla 

przedsiębiorców będzie zawierał między innymi zasady i zakres działalności na tym 

terenie, informacje o zasadach nabywania nieruchomości. Regulamin zostanie 

wprowadzony Zarządzeniem Burmistrza Bobolice. 

Jeżeli chodzi o dalsze działania w zakresie utworzenia podstrefy na terenie Bobolic 

Słupskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej prace dotyczyły przede wszystkim działań 

w zakresie opracowania miejscowego planu zagospodarowania terenu - zebranie ofert 

(w terminie do 10 czerwca br.) oraz uzgodnienia warunków podłączenia lub 

rozbudowy w zakresie mediów.  

 
3. Strategia SŚGD. 

 

16 maja br. w Urzędzie Miejskim w Koszalinie w obecności samorządowców została 

podpisana z  Zarządem Województwa Zachodniopomorskiego umowa o warunkach  

i sposobie realizacji Strategii Rozwoju Lokalnego Stowarzyszenia 

Środkowopomorskiej Grupy Działania. W imieniu Samorządu Województwa 

Zachodniopomorskiego w  podpisaniu umowy uczestniczyli Wicemarszałek 

Województwa Jarosław Rzepa, Członek Zarządu Województwa 

Zachodniopomorskiego Robert Grzywacz. Podpisanie umowy z Zarządem 
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Województwa Zachodniopomorskiego to oficjalne rozpoczęcie realizacji strategii na 

lata 2014 - 2020, której celem jest wsparcie rozwoju gospodarczego, wzmocnienie 

atrakcyjności obszaru, aktywizacja mieszkańców oraz wzmocnienie kapitału 

społecznego na obszarze działania SŚGD, w tym również działań (projektów) Gminy 

Bobolice. Strategia SŚGD zakłada wykorzystanie środków w wysokości 15 mln zł 

przeznaczonych na lokalne inicjatywy, nowe miejsca pracy,  rozwój gospodarczy, 

inwestycje w infrastrukturę turystyczną i rekreacyjną na obszarze działania 

Stowarzyszenia ŚGD.  Pierwsze konkursy odbędą się szacunkowo na przełomie 

września i października 2016 r. Gmina Bobolice w ramach tej Strategii planuje m.in. 

realizację pierwszego etapu rewitalizacji Rynku Miejskiego w Bobolicach (koszt 

całkowity projektu - 1 mln zł). Są też dwa (2) projekty zgłoszone przez Stowarzyszenie 

Aktywności Społeczno - Artystycznej "Po Drodze" w Bobolicach (30 tys. zł - 

"Bobolickie szkiełko i oko", materiały informacyjne o atrakcjach przyrodniczo - 

turystycznych; 23 tys. zł - "Przegląd tradycji bożonarodzeniowych", przegląd jasełek, 

konkurs kulinarny, wydanie materiałów - folder "Potrawy wigilijne po bobolicku"). 

Jest również jedno działanie Towarzystwa Ekologiczno - Kulturalnego (40 tys. zł, 

dotyczy edukacji ekologicznej w gminie, wydanie folderu, broszur informacyjnych, 

konkurs fotograficzny "Natura nie tylko w obiektywie"). 

 
4. Dni partnerskiego miasta Demmina. 

 

W dniach 20-22 maja br. nasze miasto partnerskie z Niemiec - Demmin obchodziło 

swoje święto. Był to Peenefest jubileuszowy - 25-ty. Wraz ze mną w obchodach wzięli 

udział: pani Justyna Terlecka - Radna Rady Miejskiej w Bobolicach i jednocześnie 

Sołtys Sołectwa Chmielno, pani Izabela Helman - dyrektor MGOK-u w Bobolicach, 

pan Tomasz Lisowski - Sołtys Sołectwa Świelino, pan Patryk Król - artysta - 

metaloplastyk ze Świelina, który jest twórcą przekazanej miastu Demmin w ubiegłym 

roku - rzeźby ryby wiatraka, członkowie "Ziemi Bobolickiej" oraz pani Elżbieta 

Tokarz - tłumacz. Dziękuję całej delegacji za czynny i godny udział. 

 
5. Nawiązanie dalszej współpracy ze Stowarzyszeniem Diakonicznym z Greifswaldu 

- Niemcy. 
 
W dniach 26 – 27 maja br. delegacja z naszej gminy była z wizytą w Züssow  

i Demminie w celu nawiązania dalszej współpracy ze Stowarzyszeniem 

Diakonicznym,  które ma swoją siedzibę w Greifswaldzie. Diakonia działa w sferze 

polityki społecznej, w tym pracy z osobami niepełnosprawnymi umysłowo lub 
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ruchowo oraz osobami starszymi. Liczymy, że spotkanie to przyniesie wiele nowych 

możliwości dotyczących współpracy w zakresie szeroko rozumianej opieki i pomocy 

społecznej osobom starszym i niepełnosprawnym. W spotkaniu uczestniczyła 9-cio 

osobowa delegacja:  Krzysztof Dziadul – Sekretarz Gminy Bobolice, Jolanta Stępień – 

Kierownik Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach, Inga 

Lewicka – Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy „Odnowa”  

i Środowiskowej Świetlicy „Tafla”, Juliusz Glaser – Prezes Bobolickiego 

Uniwersytetu Trzeciego Wieku w Bobolicach, Renata Jarzyńska  - Sekretarz 

Stowarzyszenia Wspierania Inicjatyw Społecznych w Bobolicach, Monika Bartczak – 

pedagog i przedstawiciel Centrum Wolontariatu  z Gimnazjum im. Agaty Mróz – 

Olszewskiej w Bobolicach, Paulina Zielińska i Emilia Walter – terapeutki ze 

Środowiskowego Domu Samopomocy „Odnowa” w Bobolicach oraz Elżbieta Tokarz 

jako tłumacz. Dwudniowy pobyt stworzył delegatom możliwość poznania systemu 

pracy naszych sąsiadów w zakresie pracy z osobami niepełnosprawnymi i starszymi.  

Delegacja miała możliwość zwiedzenia i porównania  pracy placówek u naszych 

Partnerów z Niemiec.  

 

6. Rajska Plaża w Poroście - pomost i zjeżdżalnie. 
 

Przed rozpoczęciem sezonu letniego został dwukrotnie przeprowadzony przegląd  

i ocena stanu technicznego infrastruktury zlokalizowanej na terenie Rajskiej Plaży  

w Poroście. Stwierdzono przede wszystkim kolejne obniżenie się lustra wody, co ma 

bezpośrednie przełożenie na elementy konstrukcyjne pomostu oraz na elementy 

zabawowe zamontowane bezpośrednio w wodzie. Uzgodniono zakres prac, które 

należy wykonać aby uchronić pomost przed zniszczeniem zaś zjeżdżalnie dostosować 

do zgłaszanych propozycji lokalizacji oraz oznakowania celem zwiększenia 

bezpieczeństwa osób korzystających z urządzeń. Prace zostaną wykonane do 20 

czerwca br.  

 
7. Dostawa paliw w systemie bezgotówkowym na potrzeby Gminy Bobolice - 

przetarg. 

Zakończono procedurę II-go przetargu nieograniczonego ogłoszonego w dniu 

14.04.2016 r. Termin składania ofert do 25.04.2016 r. Wpłynęła jedna oferta, tj.: 

Polski Koncern Naftowy ORLEN Spółka Akcyjna, ul. Chemików 7, 09 – 411 

Płock – cena 128.656,48 zł brutto. Zamawiający zamierza przeznaczyć na realizację 

zamówienia kwotę 145.356,00 zł brutto. W dniu 04.05.2016 r. dokonano wyboru 
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oferty najkorzystniejszej – oferta nr 1 złożona przez Polski Koncern Naftowy 

ORLEN Spółka Akcyjna, ul. Chemików 7, 09 – 411 Płock. Umowa z Wykonawcą 

podpisana została w dniu 12.05.2016 r. Termin realizacji umowy: do 31.12.2018 r. 

 

8. Ćwiczenia gminne jednostek OSP. 
 

Ćwiczenia gminne jednostek OSP wraz z ze współdziałaniem Specjalistycznej Grupy 

Ratownictwa Chemiczno - Ekologicznego POMERANIA z Komendy Miejskiej 

Państwowej Straży Pożarnej w Koszalinie odbyły się w dniu 25 maja br. w godzinach 

od 9.00 do 10.30 na obiekcie Spółdzielni Mleczarskiej "Mlekosz" w Bobolicach. W 

założeniu było sprawdzenie procedur podczas rozszczelnienia zbiornika z 

amoniakiem. W trakcie ćwiczeń ewakuowano pracowników Spółdzielni i Urzędu 

Miejskiego w Bobolicach. W ćwiczeniu brały udział OSP Bobolice, Kłanino i Porost 

(razem 19-tu strażaków OSP) oraz JRG nr 2 w Koszalinie (15-tu strażaków z 

Państwowej Straży Pożarnej). 

 

9. Umowy na odbiór odpadów komunalnych na nieruchomościach 
niezamieszkałych. 
 
W miesiącu maju br. zakończyły się kontrole nieruchomości niezamieszkałych pod 

względem posiadania umów na odbiór odpadów komunalnych.  

Skontrolowano 17 nieruchomości, z czego 7 z terenu miasta oraz 10 z terenu gminy. 

W wyniku kontroli stwierdzono, że 15 nieruchomości posiadało podpisane umowy na 

odbiór odpadów. Dla 2 nieruchomości nieposiadających umów, umowy zostały 

zawarte w późniejszym okresie. Kolejne kontrole w tym zakresie planowane są 

jesienią 2016 r. Skontrolowanych zostanie 10 nieruchomości (5 z terenu miasta i 5 z 

gminy). 

 
10. Kompleksowa kontrola Straży Miejskiej w dniach 23-25 maja br. 

 

W dniach 23 - 25 maja 2016 roku z polecenia Wojewody Zachodniopomorskiego 

trzyosobowy zespół kontrolujący przeprowadził kontrolę okresową Straży Miejskiej  

w Bobolicach. Celem kontroli było ustalenie stanu faktycznego podejmowanych 

działań oraz sprawdzenie zgodności działania SM z obowiązującymi przepisami 

prawa. Dokonano sprawdzenia procedury prowadzenia czynności wyjaśniających, 

nakładanych mandatów karnych, kierowanych do sądu wniosków o ukaranie 

sprawców wykroczeń, sposobu podejmowania, prowadzenia i zakończenia 
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interwencji, a także prowadzonych rejestrów, ewidencji i wyposażenia. Oczekujemy 

na protokół pokontrolny ale już wiemy, że nie stwierdzono żadnych 

nieprawidłowości w działalności Straży Miejskiej w Bobolicach, a zespół 

kontrolujący  ocenił funkcjonowanie Straży na ocenę bardzo dobrą. 

 
11. Budżet Obywatelski na rok 2016 i 2017. 

 

W ramach tegorocznego Budżetu Obywatelskiego zrealizowano w całości wniosek 

zgłoszony przez mieszkańców Łozic Cegielnia – „Łozickie Eldorado”. Dostarczona i 

zamontowana została podwójna huśtawka oraz urządzenie wielofunkcyjne do zabaw 

dla najmłodszych. W ramach budżetu „Sołectwa w sieci” zrealizowano również zakres 

dotyczący doposażenia placów zabaw w siłownie zewnętrzne oraz urządzenia 

sprawnościowe i wielofunkcyjne dla najmłodszych. Pozostałe prace w ramach budżetu 

obywatelskiego są w trakcie realizacji i powinny zakończyć się najpóźniej do 30 

czerwca br. 

Przystąpiliśmy również do przygotowania i przeprowadzenia procedur dotyczących 

Budżetu Obywatelskiego na rok 2017. Główne założenie do budżetu: z budżetu 

zostaną zrealizowane dwa projekty w dwóch kategoriach - na wieś i miasto o wartości 

każdy do 70 tys. zł. Szczegółowy harmonogram zostanie opublikowany na stronie 

urzędu oraz facebook-u. 

 

12. Zachodniopomorska Karta Rodziny i Zachodniopomorska Karta Seniora. 

W dniu 11 maja br. zostało podpisane w Urzędzie porozumienie z Zarządem 

Województwa Zachodniopomorskiego, na mocy którego przystąpiliśmy do realizacji  

Programu Zachodniopomorska Karta Rodziny i Zachodniopomorska Karta Seniora w 

ramach Wojewódzkiego Programu Wspierania Rodziny  

i Systemu Pieczy Zastępczej „Region dla Rodziny” na lata 2014-2020.  

Wsparciem Zachodniopomorskiej Karty Rodziny objęte są rodziny  

z minimum dwojgiem dzieci, z terenu województwa zachodniopomorskiego.  

O wydanie Zachodniopomorskiej Karty Rodziny będą mogli ubiegać się m.in.: 

- małżonkowie prowadzący wspólne gospodarstwo domowe z minimum dwojgiem 

dzieci oraz dzieci (do 18 roku życia lub 26 roku życia w przypadku kontynuowania 

nauki, dożywotnio w przypadku dzieci legitymujących się orzeczeniem o stopniu 

niepełnosprawności).  
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Wsparciem Zachodniopomorskiej Karty Seniora objęte są osoby starsze 

zamieszkałe na terenie województwa zachodniopomorskiego. O Zachodniopomorską 

Kartę Seniora mogą ubiegać się osoby, które ukończyły 60 lat. 

Karty wydawane są bezpłatnie i umożliwiają korzystanie, na preferencyjnych 

warunkach, z katalogu ofert: kultury, edukacji, rekreacji, transportu i innych usług 

oferowanych przez partnerów Programu. Realizację zadania powierzono Miejsko – 

Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Bobolicach.  

(stronie: www.rodzina.wzp.pl) 

 
13. Wybrane uroczystości i imprezy odbywające się na terenie gminy i powiatu 

koszalińskiego, w których uczestniczyli przedstawiciele bobolickiego samorządu. 
 
Miesiąc maj upłyną przede wszystkim pod znakiem strażackich imprez a to z tytułu 

przypadającego na dzień 4 maja Dnia Strażaka, i tak: 

 
13.1. Majówka strażacka w Drzewianach. 

W dniu 3 maja br. odbyła się Majówka Strażacka w Drzewianach z udziałem 

wszystkich jednostek OSP z Gminy Bobolice. Organizatorami imprezy było: Sołectwo 

Drzewiany, OSP Drzewiany oraz Miejsko - Gminny Zarząd ZOSP RP w Bobolicach. 

Imprezę prowadził Tomasz Lisowski, reprezentujący OSP Kłanino. Majówka miała 

charakter charytatywny.  Razem z loterii i pozostałej sprzedaży uzyskano środki w 

wysokości 2.545 zł. Zostaną one przeznaczone na budowę garażu dla OSP Drzewiany. 

 
13.2. Obchody Dnia Strażaka w Koszalinie. 

W dniu 12 maja br. uroczystą mszą świętą w Katedrze p.w. Niepokalanego Poczęcia 

Najświętszej Maryi Panny w Koszalinie rozpoczęły się Obchody Dnia Strażaka w 

Koszalinie. Główna uroczystość miała miejsce w Centrum Kultury 105 w Koszalinie. 

Podczas uroczystości wręczono wyróżniającym się strażakom odznaczenia i awanse 

na wyższe stopnie służbowe. I tak: za działalność społeczną na rzecz ochrony 

przeciwpożarowej Złoty Medal za Zasługi dla Pożarnictwa otrzymał druh Zdzisław 

Kurta  - OSP  Bobolice, za działalność społeczną na rzecz ochrony przeciwpożarowej 

Srebrny Medal za Zasługi dla Pożarnictwa otrzymał Adam Potocki, Nadleśniczy 

Nadleśnictwa Bobolice, za działalność społeczną na rzecz ochrony przeciwpożarowej 

Brązowy  Medal za Zasługi dla Pożarnictwa otrzymali - druh Marek Golas  - OSP  

Porost oraz druh Jan Mokrzycki  - OSP Bobolice. Dla odznaczonych kieruję gratulacje 

i podziękowania. 
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13.3.Gminne zawody sportowo - pożarnicze jednostek OSP Gminy Bobolice. 

W dniu 14 maja br. na stadionie miejskim w Bobolicach przeprowadzono miejsko – 

gminne zawody sportowo - pożarnicze jednostek OSP Gminy Bobolice, w których 

udział wzięło 4 drużyny z Kłanina, Porostu, Drzewian i Gozdu. W ćwiczeniach 

bojowych I miejsce OSP Kłanino, w sztafecie pożarniczej - OSP Gozd. W klasyfikacji 

generalnej zawodów: 1. OSP Kłanino, 2. OSP Porost, 3. OSP Drzewiany, 4. OSP 

Gozd. Gratulacje. 

 
13.4. "Sprawni jak żołnierze".  
 

W dniach 19 - 20 maja br. w Bobolicach i w Koszalinie odbyły się XXXIX (39) 

Mistrzostwa Województwa Zachodniopomorskiego w Wieloboju Sprawnościowo - 

Obronnym „SPRAWNI JAK ŻOŁNIERZE - 2016”. Na Stadionie Miejskim  

w Bobolicach odbyły się konkurencje: strzelanie, rzuty granatami i pierwsza pomoc 

przedlekarska. Druga część zawodów odbyła się 20.05.2016 r. w Centrum Szkolenia 

Sił Powietrznych w Koszalinie, gdzie odbyły się bieg na orientację i biegowy test 

sprawnościowy. Dziewczęta z Gimnazjum im. Agaty Mróz – Olszewskiej w 

Bobolicach (Klaudia Bal, Klaudia Kosińska i Julia Rewkowska) zajęły drugie miejsce 

w kategorii gimnazjów. Natomiast Klaudia Kosińska zajęła indywidualnie miejsce 

pierwsze. Dziękuję opiekunom za wspaniałą formę naszych uczennic - panu 

Zdzisławowi Kurcie, panu Jarosławowi Bączkowskiemu oraz panu Bogdanowi 

Kuropatnickiemu. Gratuluję i życzę dalszych sukcesów. 

 

13.5. Uroczysta Sesja Rady Miasta Koszalina z okazji 750- lecia miasta Koszalina. 
 
23 maja br. przypadała 750-ta rocznica nadania miastu Koszalina praw miejskich i z 

tej okazji odbyła się w Filharmonii Koszalińskiej uroczysta sesja, w której 

uczestniczyli również przedstawiciele samorządów powiatu koszalińskiego oraz 

słupskiego. Gminę reprezentowali: Pana Marek Golas - Przewodniczący Rady 

Miejskiej w Bobolicach oraz Zastępca Burmistrza Bobolic - Grażyna Wiater. 

 

 
14. Komunikaty i informacje. 

a. Urząd Statystyczny w Szczecinie - badania struktury gospodarstw rolnych. 
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W dniach od 1 czerwca do 29 lipca 2016 r. w wylosowanych gospodarstwach rolnych 

w całej Polsce zostaną przeprowadzone badania struktury gospodarstw rolnych. Celem 

badania jest pozyskanie danych na potrzeby oceny zastosowanych i kształtowanych 

narzędzi Wspólnej Polityki Rolnej oraz dostarczenie informacji pozwalających na 

dokonanie analizy zmian w strukturze gospodarstw rolnych, a także ich 

wieloprzekrojowej charakterystyki. Wyniki badań mają posłużyć do kształtowania 

polityki żywnościowej państwa. Rolnicy będą mogli przekazać dane przez Internet, 

telefonicznie lub ankieterowi statystycznemu. W urzędzie został wywieszony plakat; 

więcej informacji na temat badania znajduje się na stronie www.stat.gov.pl. 

b. Wygrajmy siłownię zewnętrzną z Nestle. 

Gmina Bobolice zakwalifikowała się do drugiego etapu konkursu  pn. "Nestle porusza 

Polskę", w ramach którego w każdym województwie powstanie jedna siłownia 

zewnętrzna. Nasza zgłoszona lokalizacja to Park przy Stadionie Miejskim w 

Bobolicach ul. Mickiewicza. Głosujemy internetowo, codziennie jeden raz, 

począwszy od 11 kwietnia do 6 lipca br. poprzez stronę www.nestleporusza.pl. 

Więcej informacji na stronie www.bobolice.pl. Zachęcamy do głosowania.  

 

Ad. 4 Sprawozdanie z realizacji uchwały w sprawie określenia zasad 

nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości stanowiących własność 

gminy oraz ich wydzierżawiania na czas nieoznaczony za 2015 rok.   

 

Sprawozdanie przedstawił Pan Marcin Pachołek Kierownik Referatu Nieruchomości  

i Ochrony Środowiska. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Golas ogłosił 5-cio minutową przerwę.  

 

 

Ad. 5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

Projekty uchwał przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas.  

 

1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 rok 

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  
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Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów             

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,  
 

2) w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Bobolice na lata 2016-

2030.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.   

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”  

 

3) w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Województwu Zachodniopomorskiemu na 

realizację zadania: „Budowa chodnika w m. Drzewiany w ciągu drogi wojewódzkiej nr 

205”.    

    

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Marcin Pachołek kierownik referatu.   

Mając na uwadze stan infrastruktury drogowej na terenie naszej gminy oraz braki                           

w infrastrukturze towarzyszącej – Gmina musi w miarę swoich możliwości ekonomicznych  

stwarzać warunki do poprawy bezpieczeństwa wszystkich uczestników ruchu drogowego.  

W związku z powyższym poniesienie kosztów na opracowanie dokumentacji technicznej 

budowy chodnika oraz dokumentacji związanej z geodezyjnym wydzieleniem oraz nabyciem 

prawa własności gruntów na realizację przedmiotowego zadania jest jak najbardziej zasadne. 

Podjęte działania mają na celu nie tylko podniesienie jakości infrastruktury drogowej na 

terenie Gminy Bobolice ale przede wszystkim przyczynić  

się do poprawy bezpieczeństwa ruchu drogowego. Dlatego należy podjąć stosowne działania 

w tym zakresie.  

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 
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Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,  

 

4) w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiącej 

własność gminy Bobolice.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Marcin Pachołek kierownik referatu.   

Działka nr 231/10 położona jest w Drzewianach i została geodezyjnie wydzielona  

w celu poszerzenia pasa drogowego drogi wojewódzkiej nr 205 (Bobolice – Drzewiany – 

Polanów) w związku z planowaną przez Zachodniopomorski Zarząd Dróg Wojewódzkich  

w Koszalinie realizacją II etapu budowy chodnika w miejscowości Drzewiany w ciągu drogi 

wojewódzkiej nr 205. 

W/w działka stanowi własność Gminy Bobolice i przed rozpoczęciem budowy 

chodnika ma zostać nieodpłatnie przekazana w drodze darowizny na rzecz Województwa 

Zachodniopomorskiego z przeznaczeniem na realizację przedmiotowej inwestycji celu 

publicznego. 

Zgodnie z art. 13 ust. 2 i 2a ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce 

nieruchomościami nieruchomość może być przedmiotem darowizny dokonywanej między 

Skarbem Państwa a jednostką samorządu terytorialnego, a także między tymi jednostkami,             

przy czym darowizny nieruchomości stanowiącej własności jednostki samorządu 

terytorialnego dokonuje jej organ wykonawczy (wójt, burmistrz, prezydent miasta) za zgodą 

rady. 

Mając na uwadze powyższe podjęcie uchwały w przedmiotowej sprawie uznać należy                

za uzasadnione. 

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,  

  

5) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości oraz dokonanie darowizny 

nieruchomości.   

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Marcin Pachołek kierownik referatu.   

Na etapie prowadzenia prac projektowych związanych z realizacją II etapu budowy 

chodnika w miejscowości Drzewiany w ciągu drogi wojewódzkiej nr 205 (Bobolice – 

Drzewiany – Polanów) okazało się, że na jednym odcinku szerokość pasa drogowego drogi 

wojewódzkiej jest zbyt mała, aby można było w tym miejscu wybudować chodnik. 
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W związku z powyższym Gmina Bobolice, zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami 

dokonanymi z Zachodniopomorskim Zarządem Dróg Wojewódzkich w Koszalinie, a ponadto 

mając na celu jak najszybszą realizację w/w zadania, zobowiązała się do przeprowadzenia 

rozmów, a następnie przejęcia od prywatnych osób gruntów z przeznaczeniem na poszerzenie 

pasa drogowego drogi wojewódzkiej. Następnie, w związku z koniecznością uregulowania 

stanu prawnego nieruchomości położonych w ciągu drogi wojewódzkiej nr 205, nabyte przez 

Gminę grunty mają zostać przekazane nieodpłatnie w drodze darowizny na rzecz 

Województwa Zachodniopomorskiego. 

Grunty prywatne przeznaczone na poszerzenie pasa drogowego drogi wojewódzkiej nr 

205 w związku z planowaną budową chodnika w ciągu tej drogi, zostały już geodezyjnie 

wydzielone i oznaczone są obecnie jako działki nr 230/3, 231/6, 231/8 oraz 232/5. 

Nabycie przez Gminę Bobolice w/w działek ma nastąpić z przeznaczeniem na  

realizację inwestycji w pasie drogowym drogi wojewódzkiej, w związku z czym zgodę na 

nabycie tych gruntów musi wyrazić Rada Miejska w odrębnej uchwale. Zgody Rady wymaga 

także dokonanie darowizny gruntów na rzecz Województwa Zachodniopomorskiego. Zgodnie 

bowiem z art. 13 ust. 2 i 2a ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami 

nieruchomości mogą być przedmiotem darowizny dokonywanej między Skarbem Państwa  

a jednostką samorządu terytorialnego, a także między tymi jednostkami, przy czym 

darowizny nieruchomości stanowiącej własności jednostki samorządu terytorialnego 

dokonuje jej organ wykonawczy (wójt, burmistrz, prezydent miasta) za zgodą rady. 

Mając na uwadze powyższe podjęcie uchwały w przedmiotowej sprawie uznać należy 

za uzasadnione. 

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,  

 

6) w sprawie zmiany Uchwały Nr IV/30/15 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 30 

stycznia 2015 r. w sprawie nadania statutu Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Bobolicach.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Jolanta Stępień Kierownik Miejsko – 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach.  
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  Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Bobolicach realizuje zadania związane  

z Bobolicką Kartą Dużej Rodziny, Zachodniopomorską Kartą Rodziny oraz 

Zachodniopomorską Kartą Seniora. 

Wprowadzenie nowych zadań do realizacji nastąpiło na podstawie  Uchwały nr IV/31/15 

Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 30 stycznia 2015 r. w sprawie przyjęcia Programu 

Bobolicka Karta Dużej Rodziny oraz Uchwały Nr  XXXVIII/517/14 Sejmiku Województwa 

Zachodniopomorskiego z dnia 30 września 2014 r. w sprawie przyjęcia Wojewódzkiego 

Programu Wspierania Rodziny i Systemu Pieczy Zastępczej na lata 2014-2020 pn. Region dla 

Rodziny oraz Porozumienia Partnerskiego nr ROPS III/8/16 Gmina Bobolice zawarte w dniu 

11-05-2016 r. uzasadnia konieczność wprowadzenia zmian do statutu Miejsko- Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach. 

 

Pani Justyna Terlecka Przewodnicząca Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i 

Porządku Publicznego przedstawiła opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,  

 
 

Ad. 6. Trybuna sołecka 

W trybunie głos zabrali: 

1. Helena Bubień sołtys sołectwa Chociwle – zgłosiła do Dyrektora ZUKiO problem 

przybrudzonych filarów na kaplicy cmentarnej, które wyłożone są dachówką.  

 

2. Hanna Obławska sołtys sołectwa Drzewiany – powiedziała, że Stowarzyszenie ze 

Starostwem Powiatowym podjęło inicjatywę opracowania katalogu sołectw. Na dzień 

dzisiejszy od III-V jest współpraca z trzecim już pracownikiem promocji Starostwa 

Powiatowego. Katalog nie ukazał się jeszcze, Stowarzyszenie wywiązało się  

z zakresu swoich zadań i nie uczestniczy już przygotowaniu. Mówi się o terminie 

druku katalogu w miesiącu czerwcu. Kolejna sprawa, o której wspomniała pani sołtys 

to wyjazd sołtysów do Lichenia. Wyjazdy odbywają się corocznie, organizatorem jest 

Krajowe Stowarzyszenie Sołtysów. Wyjazd zaplanowano na 3 lipca 2016 roku, chęć 

wyjazdu zgłaszać do pani sołtys Obławskiej do dnia 4 czerwca br.  

 

3. Anna Kustrzycka – Broda sołtys sołectwa Gozd – zaprosiła na festyn w Goździe, 

który odbędzie się 25 czerwca 2016 roku.    
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4. Tomasz Lisowski sołtys sołectwa Świelino – zaprosił na piknik rodzinny do Świelina, 

który odbędzie się 4 czerwca 2016 roku.  

 

5. Justyna Terlecka sołtys sołectwa Chmielno – zaprosiła wszystkich chętnych na dzień 

otwarty w OSP Bobolice, który odbędzie się 4 czerwca 2016 roku od godz. 12.00. 

 

6. Ireneusz Bednarczyk sołtys sołectwa Dargiń – podziękował Pani Jolancie Stępień 

oraz przekazała podziękowała Pani Anecie Jasiulek za szybką reakcję w pomocy 

osobie bezdomnej. Pracownik socjalny załatwił ubezpieczenie, pobyt w szpitalu 

bezdomnemu, który został poparzony. Podziękował również panu sołtysowi 

Tomaszowi Lisowskiemu za pomoc  dowiezieniu chorego.  

 

Ad. 7.Trybuna obywatelska 

Głos w trybunie głos zabrali: 

      Pani Jolanta Stępień Kierownik Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Bobolicach – poprosiła o przekazywaniu i zachęcaniu mieszkańców do składania 

wniosków dotyczących Zachodniopomorskiej Kartu Seniora i Zachodniopomorskiej 

Karty Rodziny. Wnioski przyjmowane są w MGOPS Bobolice. Pani Kierownik 

poinformowała również o świadczeniu 500 +, na dzień dzisiejszy zadanie jest na bieżąco 

realizowane, nie ma zaległości w wypłatach. Kwota wydana w ciągu niecałych 2 miesięcy 

to 888,236 tys. zł, 600 decyzji przyznających, 19 odmownych, z Programu korzysta 942 

dzieci. Pani Kierownik poinformowała zebranych o nowym pomyśle, który będzie 

realizowała Gmina Bobolice w II półroczy 2016 roku. Jest to projekt socjalny Gminy 

Bobolice pn: „Węzełek życia”, pilotażowy program wsparcia osób starszych w Gminie 

Bobolice. W Gminie Bobolice mamy powyżej 60 lat 1962 osoby, a powyżej 65 lat 1315 

osób. Program ma na celu pomoc w pracy ratownikom medycznym, a pacjentom może 

niekiedy uratować życie. Polega na zapisaniu na specjalnym formularzu swoich danych 

osobowych oraz informacji na temat stanu zdrowia. Wypełnioną kartę wkłada się do 

koperty, a te do lodówki. Partnerem projektu jest zakład karny, który zakupił 500 

zapinanych plastikowych koszulek, w której będą umieszczone ankiety. W mieszkaniu,  

w którym będzie ankieta na drzwiach wejściowych od strony wewnętrznej będzie 

umieszczona plakietka z logiem „Węzełka życia”, okoliczne służby zdrowia zostaną 

odpowiednio poinformowane o tym projekcie. Realizatorem zadania będzie Miejsko – 

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Bobolicach.                                                         
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Radny Aleksander Maksymiuk powiedział, że zakład karny zakupił koszulki, ale przecież 

zakład jest finansowany z budżetu państwa, to tak jakby państwo sfinansowało ten zakup. 

      Pani Jolanta Stępień powiedziała, że zakład karny dokonał zakupu jako partner, i żeby 

zakład karny nie wyraził woli współpracy to byśmy nie mieli dofinansowania z państwa.  

 

      Radna Justyna Terlecka zapytała gdzie będzie można skorzystać z Zachodniopomorskiej 

Karty Seniora.  

      Pani Kierownik Jolanta Stępień poinformowała, że na stronie Urzędu Miejskiego  

i MGOPS jest link, z którym można się zapoznać, na bieżąco jest uzupełniany wykaz 

zniżek. Obecnie jest kilkanaście zniżek w obrębie województwa.       

 

 

 

Ad. 8. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.   

W tym punkcie głos zabrali: 

 

1. Radny Aleksander Maksymiuk – zapytał odnośnie rewitalizacji rynku, a mianowicie 

Pani Wiceburmistrz w swoim sprawozdaniu powiedziała o przeznaczeniu 1 mln zł na  

I etap, zapytał co oznacza I etap, jaki zakres czynności. Kolejna sprawa to obniżenie 

lustra wody w Poroście, ale co to ma wspólnego z dodatkowymi pracami skoro pomost 

jest pływający i dodatkowych nakładów nie trzeba ponosić ? Następnie Pan radny 

zwrócił się do Pani Skarbnik z zapytaniem odnoście budżetu Gminy – czy jest 

bezpieczny, czy może zapewnić radnych i sołtysów, że nic złego się nie dzieje ? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater, która odpowiedziała na 

temat rewitalizacji. Fiszka, która została złożona do Strategii ŚGD obejmuje I etap, 

który w szczególności będzie zawierał: budowę, przebudowę infrastruktury 

komunikacyjnej w centrum miasta wraz z uregulowaniem instalacji podziemnych, 

świetleniem, małą architekturą, zieleń i nasadzenia, remont fontanny miejskiej  

i oznakowanie turystyczne. Jest to bardzo duży zakres budowlany. Planowana kwota  

1 mln zł może okazać się za mała ponieważ po odkryciu części nawierzchni, że 

potrzebna jest pewna przebudowa infrastruktury w zakresie mediów. Planowany rok 

realizacji 2018/2020. Jeżeli chodzi o Porost to temat tego lustra wody dotyczy dwóch 

urządzeń: pomostów i zjeżdżalni. Pomosty są wykonane w technologii pływakowej, 

oparte są na pływakach, które w tej chwili w pierwszej części pomostu nie są 

zamoczone w wodzie tylko stoją na piasku. To powoduje, że pomost łamie się, w kilku 
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miejscach pomost nie pracuje tak jak trzeba i w wyniku takiego działania zaplanowany 

został przegląd gwarancyjny. Może się okazać, że tracimy gwarancje na ten pomost 

ponieważ nie jest zamontowany prawidłowo. W zawiązku z tym, po przeglądach  

w obecności Dyrektora ZUKiO uzgodniono rozwiązanie, które najmniejszym kosztem 

by zabezpieczyło sam pomost przed dalszym niszczeniem - zdemontowanie 

pierwszych trzech pływaków, które stoją ewidentnie na pisaku i podłożenie na wejściu 

okrąglaków pniaków, które ma w zasobie ZUKiO po to by oprzeć pomost bez 

dodatkowych konstrukcji. Natomiast jeżeli chodzi o zjeżdżalnie to nastąpi obrócenie 

tych zjeżdżalni po to by z małej zjeżdżalni było widać dzieci i było bezpieczniej, 

natomiast duża by była skierowana do głębszej wody.  

Na zakończenie odpowiedzi udzieliła Pani Skarbnik mówiąc, że wszystkie opinie RIO 

są pozytywne, i nie należy się martwić. Budżet jest realizowany spokojnie, wydatki są 

realne pomimo zmniejszanych subwencji. 

 

2. Radna Zofia Kęcel – podziękowała Dyrektorowi ZUKiO za uprzątnięcie terenu przy 

ul. Reymonta, o którym mówiła Pani radna na poprzedniej sesji. Dodała, że ma 

nadzieję, iż kamera będzie wisiała i spełni swoją funkcję. Podziękowania za pomoc w 

realizacji tej interpelacji skierowany zostały również do Pani Wiceburmistrz.   

3. Radny Zdzisław Kurta – podziękował Pani Wiceburmistrz za wyrażenie zgody na 

organizację zawodów w Bobolicach „Sprawni jak żołnierze”. Gmina Bobolice nie 

poniosła żadnych środków finansowych, jedynie użyczyła stadionu miejskiego. 

Skierowano również podziękowania do Dyrektora ZUKiO ponieważ przy organizacji 

tych zawodów strzelnica na stadionie została doprowadzona do ładnego wyglądu. 

Dziewczęta, które brały udział w zawodach „Sprawni jak żołnierze” 17 maja br. brały 

udział w zawodach wojewódzkich zajęły I miejsce w Srebrnym Muszkiecie.    

 

4. Radna Bożena Aksiutin – zapytała w imieniu młodych ludzi, którzy zwrócili się  

z zapytaniem, gdzie w Bobolicach jest miejsce, w którym spotykając się ze sobą 

mogliby bezpiecznie rozpalić ognisko ? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Wiceburmistrz mówiąc, że w naszej gminie nie ma takich 

miejsc.  

5. Radny Zbigniew Oleksiak – zgłosił, że wpływają sugestie mieszkańców, że  

w Bobolicach brak jest publicznej toalety, ludzie nie mają gdzie załatwić swoich 

potrzeb i większość z nich korzysta z ośrodka zdrowia.    

Odpowiedzi udzieliła Pani Wiceburmistrz mówiąc, że na dworcu PKS jest toaleta 

ogólnodostępna.  
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Ad. 9. Zakończenie obrad.  

Pan Marek Golas Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad został 

wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

Protokołowała: Ewelina Szymańska 


